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سال گذشته و در 

فریدون حسن
      گزارش  

روزهای�ی ک�ه به 
زم�ان برگ�زاری 
بازی های آس�یایی هانگژو نزدیک  می شدیم 
بحث اعزام کیفی کاروان ایران به این مسابقات 
مطرح شد. به ادعای مس�ئولان ورزش کشور 
رفتن به سمت و سوی اعزام کیفی به این منظور 
بود که فقط ورزشکارانی راهی مسابقات شوند 
که شانس مدال آوری داشته باشند و بتوانند در 
ارتق�ای جای�گاه ایران نقش داش�ته باش�ند.
بازی های آس��یایی یک س��ال به تعوی��ق افتاد. 
یک سالی که  می شد به بهترین شکل ممکن از 
آن استفاده کرد، کار کرد و ش��رایطی را فراهم 
آورد که هم از بحث اعزام کیفی که حق بسیاری 
از ورزش��کاران را می خ��ورد خلاص ش��د و هم 
ورزشکار بیشتری را راهی رقابت ها کرد تا شانس 
م��دال آوری بالاتر برود و در نهای��ت هم جایگاه 

ایران ارتقا پیدا کند.
این حالت ای��ده آل ماجرا ب��ود، ام��ا از آنجایی 
که مدیران ورزش کش��ور مانن��د اغلب مدیران 
بخش های دیگ��ر در زمینه فرصت س��وزی و از 
دست دادن س��رمایه و زمان ید طولایی دارند، 
این یک سال هم مانند برق و باد گذشت و حالا 
دبیرکل کمیته ملی المپیک با ژس��تی خاص از 
بیکار نبودن رقبای آسیایی می گوید و از اینکه 

شانس کسب مدال طلای ایران در این مسابقات 
کمتر از 20 عدد است و باید به جایگاه ششم یا 

هفتم فکر کنیم!
مناف هاشمی گفت: »اگر یک بررسی انجام دهیم، 
می بینیم که جایگاه ما بع��د از 2010 گوانگژو تا 
2018 جاکارتا از چهارم به پنجم و سپس ششم 
رسید و اگر الان بخواهیم روی آن حساب کنیم 
باید نگاه به رده شش��م یا هفتم داشته باشیم. ما 
در 2010 ب��ا 20 طلا چهارم ش��ویم، اما 2014 
اینچئون با 21 طلا پنجم ش��دیم و در جاکارتا با 
20 طلا یک رتبه هم عقب تر آمدیم و در رده ششم 
قرار گرفتیم. کشورهایی مثل قزاقستان، تایلند، 
هند، ازبکس��تان و چین تایپه بیکار ننشسته اند و 
تلاش می کنند خودش��ان را ارتقا دهند. این کار 

کاروان را سخت می کند.«
باید خدمت جناب هاش��می و بقیه مس��ئولان 
ورزش کشور خسته نباشید بگوییم که اینگونه 
از همین حالا تحلیل می کنند. مسئولانی که با 
یک فرار رو به جلو از همین حالا اذهان عمومی 
را آماده شکست تلخ ورزش در بازی های آسیایی 
هانگژو می کنند. جالب اینکه هیچ کس هم پیدا 
نمی شود که مثلًا به مناف هاشمی بگوید شما که 
اینگونه آمار می دهید پس در این یک سالی که 
فرصت داشتید چه می کردید که امروز از اعزام 
کیفی هم عبور کرده اید و صراحتاً عنوان می کنید 

نتیجه بازی های هانگژو ضعیف تر از س��ه دوره 
گذشته بازی های آسیایی است؟!

هاشمی در ادامه با ابراز امیدواری به کسب جایگاه 
پنجمی مس��ابقات ضمن س��خت عنوان کردن 
رس��یدن به این هدف اظهار داشت: »با توجه به 
اینکه هدف م��ا مدال آوری و اع��زام یک کاروان 
کیفی است، طبیعی اس��ت که برخی از رشته ها 
را حذف کنیم یا تعدادش��ان را کاهش دهیم، به 
همین دلیل رشته ها را سه دسته کرده ایم؛ دسته 
اول آنهایی که قطعاً ما را صاحب مدال می کنند 
و با ظرفیت کام��ل اعزام می کنیم. دس��ته دوم 
آنهایی که اعزا م شان قطعی است، اما با ظرفیت 
نامشخص. دس��ته س��وم نیز آنهایی که شانس 
مدال ندارند، اما روند خوبی داش��ته اند و به ویژه 
در بخش بانوان می توانند بین رتبه های چهارم 
تا ششم باشند. در خصوص گروه سوم در جلسه 
س��تاد بازی ها اختلاف نظری به وجود آمد و نیاز 
به این اس��ت که دوباره با معاونان وزارت ورزش 
و مسئولان کمیته جلس��ه بگذاریم و رشته ها را 
دعوت و با آنها صحبت کنیم. اختلاف نظر از این 
بابت اس��ت که برخی رش��ته ها مدال می آورند، 
بعضی ها نمی آورند. این اختلاف نظر فنی است. 
برای مثال مس��ئولان فدراسیون شنا می گویند 
که ما در شیرجه مدال می گیریم، اما آنالیزهای 
ما نشان می دهد که مدال نمی گیریم. ما دوباره به 

این ادعا گوش می دهیم و نفرات را مجدداً بررسی 
می کنیم و رکوردهایشان را می گیریم.«

وی با بیان اینکه والیبال در گروه اول و هندبال و 
بسکتبال در گروه دوم هستند، گفت: »آنالیزهایی 
که در بحث کس��ب طلا می کنیم برای این دوره 
زیر 20 طلاست. تأثیرگذاری در جایگاه ایران در 
رنکینگ روی مدال طلاست، اما واقعیت این است 
که ما در دوره قبل با 20 طلا شش��م شدیم. الان 
در آنالیزهایمان اگر گروه س��وم را کنار بگذاریم، 
تعدادها طلاهای کارشناسی شده زیر 20 است.«

با این تفاسیر نباید توقع بالا داشت. دبیرکل کمیته 
ملی المپیک از آنالیزهایی حرف می زند که توسط 
گروهی ناشناس و کت و شلوارپوش مثل خودش 
که شاید در طول عمرش��ان سابقه پیاده روی هم 
نداش��ته باش��ند صورت می گیرد. آنالیزهایی که 
نش��ان می دهد بدون کوچک ترین ش��ناختی از 
ورزش و ورزش��کاران ایران انجام می شود که اگر 
اینگونه  بود حتماً می دانستند که ما همیشه توسط 
ورزشکاران و در رشته هایی مدال آوری داشته ایم 
که قبل از مسابقات کمترین شانسی را برای آنها 
قائل نبودیم. حقیقت این است که وزارت ورزش و 
کمیته ملی المپیک یک سال ارزشمند را از دست 
داده اند و حالا با بهانه تراشی و حرف های بیهوده 
سعی دارند شکست احتمالی در بازی های آسیایی 

هانگژو را توجیه کنند.
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شیوا نوروزی 

مریم خدابنده، کاپیتان تیم ملی تکواندوی ناشنوایان ایران اگرچه با دو 

شمیم رضوان
برنز المپیک بلغارستان و ترکیه و همچنین دو طلای المپیک برزیل یکی       چهره  

از مطرح ترین ورزشکاران ناشنوا محسوب 
می شود، اما هنوز در حسرت یک شغل است: »با وجود داشتن 41 
مدال قهرمانی کشور، استانی، آسیایی، جهانی و المپیک 12 سال 
است که  شرایط استخدامم در هیچ کجا فراهم نشده و کسی حاضر 
به استخدام ورزشکار کم شنوا نیست. متأسفانه ورزشکاران ناشنوا 

حتی در صورت کس��ب مدال المپیک هم دیده نمی ش��وند و 
همواره مورد بی مهری مس��ئولان ق��رار گرفته اند. تنها 

مشکل من استخدام است که متأسفانه 12 سال است 
به طور مرتب پیگیر کار هستم. اگر جایی استخدام 

شوم دیگر مشکلی ندارم. البته به جز آموزش و 
پرورش هر کجای دیگر نیز باشد، حاضرم  کار 
کنم. دوس��ت دارم در آینده ش��غل مناسب و 
خانه ای مس��تقل برای خودم داشته باشم و در 

زندگی به آرامش برسم. در زندگی مدیون پدر و 
مادرم هس��تم و دس��ت و پای آنها را می بوسم، چون 

همیشه در کنارم بودند و مرا حمایت کردند. دوست دارم 
با اس��تخدام در جایی بتوانم مستقل ش��وم و پشتیبان 
خانواده ام باشم و زحماتشان را تا حدودی جبران کنم. 
هرچند الان نیز تا جایی که بتوانم کمک شان می کنم و 

دست شان را می گیرم.«

صعود سنگین وزن فرنگی ایران به رنک یک

12 سال است که پیگیر شغل هستم

رقابت های قهرمانی آسیا، صعود به رنک اول سنگین  وزن کشتی فرنگی        خبر
جهان را ب��رای دوبنده پوش ایران به دنبال داش��ت. کس��ب عنوان 
قهرمانی با پنج طلا، دو نقره و یک برنز نه فقط ناکامی سال گذشته را جبران کرد که ارتقای رنکینگ 
ملی پوشان فرنگی را نیز به دنبال داشت، چراکه مسابقات قهرمانی قاره نیز مثل رقابت های رنکینگ دار 
امتیاز دارد و امین میرزازاده به واسطه ایستان بر س��کوی قهرمانی در قزاقستان توانست با یک پله 
صعود، رنک اول 130 کیلوگرم کشتی فرنگی را از آن خود کند، آن هم در شرایطی که به دلیل عملکرد 
ضعیف امیر قاسمی منجزی و علی اکبر یوسفی در تورنمنت زاگرب که انتخابی قهرمانی آسیا بود در 
بین مسافران قزاقستان جای گرفت. اتفاقی که باعث شد نایب قهرمان جهان علاوه بر کسب گردن آویز 

طلا به رنکینگ نخست سنگین وزن جهان نیز دست یابد.

ترس جوانان فوتسال ریخته است

وحید شمسایی معتقد است بازیکنان جوان باید 
آنقدر اشتباه کنند تا برای بازی های بزرگ پخته 
شوند. دیدار تدارکاتی تیم ملی فوتسال ایران و 
ازبکستان در حالی با برد شاگردان شمسایی به 

پایان رسید که در ابتدا این ازبک ها بودند که با 
دو گل از ما پیش افتادند، ولی در نهایت پیروزی 
5 بر 3 از آن تیم کشورمان شد. انجام بازی های 
تدارکاتی خواسته ای است که سرمربی  تیم ملی 

باز هم روی آن تأکید کرده اس��ت: »ازبکستان 
خیلی تغییر کرده اس��ت. اگر به ب��ازی آخر دو 
تیم در جام جهانی توجه کرده باشید می فهمید 
چقدر بازی نزدیکی بود. ما در فینال آسیایی هم 
باید ژاپن را می بردی��م. در این بازی هم توپ را 
روی خط به دیرک می زدی��م. باید این جوانان 
دو، سه سکته را به ما بدهند. شکل تعویض ها را 
تندتر کردیم و توانستیم بر حریف غلبه کنیم. 
از همه جوانانم اس��تفاده کردم، ب��ه این دلیل 
که ترس بازیکنان بریزد و تماش��اگر را ببینند. 
معتقدم این جوانان آینده فوتس��ال هس��تند. 

امیدوارم روزهای خوبی داشته باشیم.« 
طبق اعلام مس��ئولان فدراس��یون قرار اس��ت 
شاگردان شمسایی شهریورماه به مصاف برزیل 
بروند: »قرار است ش��هریور با برزیل بازی کنیم 
و کارها انجام ش��ده اس��ت و منتظر امضای تاج 
و اصولی هس��تیم. امیدوارم این اتف��اق بیفتد و 

به برزیل برویم، چون در غی��ر این صورت آبرو و 
حیثیت ما می رود. یک بار به خاطر نخریدن بلیت 
نرفتیم، ای��ن اتفاق نباید تکرار ش��ود. همچنین 
مطمئنم با برزیل بازی کنیم، دستاوردهای خیلی 
خوبی برای ما خواهد داشت.« سرمربی تیم ملی 
همچنین از منتق��دان می خواهد صادقانه انتقاد 
کنند: »آن کسی که قلم در دستش است باید با 
صداقت بنویسد. دنبال انتقاد هستم و انتقادپذیرم. 
از 10 به خودم 3 می دهم و هفت اش��کال دارم. 
می روم که این اشکالات را برطرف کنم. تیم ملی 
از آن من یا ارثیه پدری ام نیست، برای یک کشور 
اس��ت. هزار جا گفته ام که رزق و روزی من هزار 
برابر ورزش است، اما زیر دین این رشته هستم. 
بنابراین تا روزی که هستم تمام تلاشم را برای این 
رشته می کنم و روزی هم که به من بگویند وحید 
شمسایی از تو خوش��مان نمی آید دست یا علی 

می دهم و خداحافظی می کنم.«

 تأکید شمسایی 

بر استفاده از نیروهای 

جوان در تیم ملی
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اشرف رامین
      بازتاب

برتری برابر ازبکستان موفقیت قابل توجهی برای تیم 
ملی فوتسال ایران بود، اما آنچه برتری در این دیدار 
دوس�تانه را به کام هواداران ش�یرین تر کرد، اقدام 
قابل توجه کاپیتان تیم شمسایی بود. حسین طیبی 
که پیش�تر طی حرکتی خیرخواهانه پیراهن آقای 
گلی خودش در آسیا را به انجمن حمایت از زندانیان 
استان فارس اهدا کرده بود، بعد از بازی با ازبک ها نیز 
طی اقدامی شایسته، پیراهن خود را به یک هوادار 
معلول اهدا کرد. طیبی پس از شکست ازبکستان به 
سمت یک هوادار نوجوان معلول رفت و پیراهن خود 
را امضا و به او تقدیم کرد. حرکتی که بی ش�ک بیش 
از گلزن�ی او در مقابل ازبک ها به دل نشس�ت و کام 

هواداران فوتسال کشور را شیرین کرد.

 طیبی دل هوادار معلول را 
شاد کرد

قاب

دنیا حیدری

تاج راست می گوید یا سخنگو؟
اوضاع مالی فدراس��یون فوتبال گویا بسته به ش��رایط آقایان متغیر و 
متفاوت اس��ت، یعنی زمانی که به نفع آقایان باشد خبری از مشکلات 
مالی نیست و وقتی که به نفع شان نباشد، جیب فدراسیون خالی است 

و نیازمند نگاه ویژه وزارت، کمیته و حتی دولت.
کمتر از دو ماه قبل، درس��ت زمانی که رئیس فدراس��یون از میان مربیان 
خارجی به دنبال گزینه مناسب بود برای تیم ملی فوتبال، حرف از هزینه 
بالای جذب مربی خارجی که به میان می آمد، فدراسیون مشکلات مالی 
نداشت، به طوری که تاج صراحتاً در مجمع انتخاباتی هیئت فوتبال استان 
فارس تأکید کرد برای انتخاب س��رمربی خارجی مش��کل مالی نداریم و 
حرفش این بود که تنها مش��کل فدراس��یون در صورت انتخاب سرمربی 
خارجی بر سر پرداختی است، نه مسائل مالی! اما امروز که پرونده انتخاب 
سرمربی با نشستن قلعه نویی روی نیمکت تیم ملی بسته شده فیل آقایان باز 
هم یاد هندوستان کرده و یاد مشکلات مالی افتاده ند، به طوری که سخنگوی 
فدراسیون برخلاف صحبت های دو ماه قبل آقای رئیس آب پاکی را روی 
دست همه می ریزد و صراحتاً می گوید که فدراسیون پولی در بساط ندارد. 
اینکه امروز اصولی بی توجه به حرف های چند هفته قبل رئیس فدراسیون 
می گوید تعارف نداریم و باید بگویم فدراس��یون از نظر مالی تحت فشار 
اس��ت، دلایلش برای همه روشن اس��ت، نه حرف تازه ای است و نه حتی 
تعجب برانگیز. این راه همیشگی فدراس��یون فوتبال برای دریافت پول از 
سوی نهادهای بالادستی است و داستان تازه ای نیست، اما اینکه به فاصله 
دو ماه شاهد اظهارنظرهایی تا این اندازه متفاوت از سوی رئیس و سخنگوی 
فدراسیون باشیم جالب است. اینکه داشته های مالی آقایان بسته به شرایط 
تا این اندازه تغییر می کند که یک بار با قیافه حق به جانب از بی نیازی مالی 

می گویند و چندی بعد از فشارهای مالی!
البته داستان سرایی از ش��رایط نامناسب مالی فدراس��یون تنها به عهده 
سخنگو نیست و شخص رئیس نیز طی روزهای گذشته به اشکال مختلف 
در خصوص مسائل مالی فدراسیون مصاحبه ها کرده است. بهانه هم در این 
میان کم نیست برای ناله کردن از مشکلات مالی، بهانه هایی چون بازی های 
تدارکاتی تیم ملی فوتسال، سروسامان دادن به اوضاع تیم ملی امید که هیچ 

امیدی به آن نیست یا تدارک دیدن برای تیم ملی.
اتفاقاً آقایان در این خصوص حسابی هم کارکشته شده اند و خوب می دانند 
چه زمان باید نان را به تنور بچس��بانند. درس��ت در روزهایی که ش��اهد 
ضرب الاجل در خصوص معرفی س��رمربی تیم امید هستیم برای روشن 
شدن اوضاع آن و همچنین شاهد تأکید فراوان سرمربی تیم ملی فوتسال 
برای حضور این تیم در تورنمنت برزیل. درست همان زمانی که فدراسیون 
بهترین بهره را می تواند از آن برای بهره برداری مالی ببرد و اتفاقاً کم کاری 
هم در این خصوص از سوی فدراسیون نش��ین ها دیده نمی شود، آن هم 
برخلاف زمانی که باید قدمی برای روشن شدن تکلیف امیدها یا تدارک 

برای فوتسال و تیم ملی فوتبال ببینند!
ناله های این روزهای تاج و اصولی داستانی تکراری است که هرازچندگاهی 
از سوی فدراس��یون فوتبال برای خالی کردن جیب دولت و مردم شاهد 
هستیم! فدراسیونی که به جای درآمدزایی همواره به دنبال راه های دیگری 
است و چه راهی بهتر از مرثیه سرایی برای دراز کردن دست جلوی دولت و 
برداشت از جیب ملت! روشی که آقایان را چنان بدعادت کرده که به کسب 
درآمد از راه های دیگر فکر هم نمی کنند، حال آنکه فوتبال پردرآمدترین 
ورزش در دنیاست که می تواند اسپانسرهای زیادی را جذب کند، اما شاید 
گرفتن کاسه گدایی مقابل دولت به مراتب راحت تر از درآمدزایی به واسطه 
جذب اسپانسر باشد که آقایان باز هم به روش های قدیمی و تکراری روی 
آورده اند. با ای��ن وجود دیگر حنای آقایان برای کمتر کس��ی رنگ دارد و 
بی ش��ک یک نفر در این میان واقعیت را نمی گوید؛ یا تاج که مدعی بود 
فدراسیون مشکل مالی برای جذب سرمربی خارجی ندارد یا سخنگویی که 

می گوید فدراسیون به واسطه مشکلات مالی تحت فشار است.

شیوا نوروزی

زور ناپولی به آث میلان می رسد؟

امید چلسی به معجزه 
تکلیف دو تیم اول صعودکننده به نیمه نهایی لیگ  قهرمانان امش��ب 
مشخص می شود. دور برگش��ت مرحله یک چهارم  نهایی این رقابت ها 
امشب آغاز می شود و هر دو دیدار نیز حساسیت زیادی دارد، از یک سو 
چلس��ی منتظر رقم خوردن معجزه مقابل رئال اس��ت و از سوی دیگر 

ناپولی دوباره رودرروی آث میلان قرار می گیرد. 
س��ه باخت متوالی عملکردی ضعیف برای فرانک لمپارد محس��وب 
می شود. س��رمربی جوان در بازگشت دوباره به چلس��ی امیدوار بود 
شرایط این تیم را تغییر دهد و آبی ها دوباره به جمع تیم های قدرتمند 
بازگردن��د، اما تا اینجا برنامه ریزی او درس��ت از آب درنیامده اس��ت. 
شکست مقابل ولورهمپتون، رئال مادرید و برایتون باعث شده چلسی 
علاوه  بر سقوط به رده یازدهم جزیره در آستانه حذف از اروپا نیز قرار 
بگیرد. بازی برگشت در شرایطی در اس��تمفوردبریج برگزار می شود 
که چلس��ی در جدال رفت هیچ خطری برای رئال نداشت. با این حال 
سرمربی تیم هنوز به آینده تیمش خوش بین است: »فکر می کنم شاید 
بعضی از بازیکنان اعتماد به نفس لازم را از دس��ت داده باشند، چون 
این چیزی است که می توان به خوبی در تیم دید. وقتی شما توپ را در 
اختیار بگیرید، اما اعتماد به نفس کافی نداشته باشید، پاس رو به عقب 
می دهید. این چیزی است که شاید از نگاه بسیاری نداشتن اشتیاق یا 
شاید نبود شوق و علاقه در بازیکنان باشد، اما من چنین چیزی را در 
تیمم احساس نمی کنم. من احساس می کنم بازیکنان چلسی تشنه 
موفقیت با پیراهن این تیم هستند، اما آمادگی کافی را ندارند.«  همین 
کمبود اعتماد به نفس و نداشتن آمادگی کافی کار را به جایی رسانده 
که شانس رئال برای صعود بسیار بیشتر اس��ت، چراکه کهکشانی ها 
با برد مقابل کادیز در لالیگا به لندن س��فر کرده اند تا جشن صعود را 
در اس��تمفوردبریج بگیرند. جدای از این ناکامی های بارسا و از دست 
دادن چهار امتیاز باعث شده انگیزه شاگردان آنچلوتی برای کم کردن 
فاصله شان با رقیب سنتی افزایش یابد. صعود به فینال لیگ  قهرمانان 

دیگر هدف قوهای سفید در این فصل است. 
ناپلی ه��ا در خانه انتظار میلان را می کش��ند تا ضم��ن جبران باخت 
بازی رفت به نیمه نهایی صعود کنند. ش��اگردان اس��پالتی در زمین 
میلان با یک گل شکس��ت خوردند و امش��ب آخرین فرصت برای بقا 
در اروپاست. این تیم در س��ری  آ نیز مقابل هلاس ورونا متوقف شد و 
دو امتیاز مهم را از دست داد. منتها هنوز  با 14 امتیاز بیشتر از لاتزیو 
صدرنشین لیگ ایتالیاست. اسپالتی با تأکید بر نقش هواداران اظهار 
داشت: »در بازی امشب علاوه بر مالکیت توپ به خیلی چیزهای دیگر 
از جمله تعادل، پاسکاری خوب و تیم بودن نیاز داریم. این کیفیت را 
نه فقط مقابل میلان در چمپیونزلیگ، بلکه همیشه باید نشان دهیم. 
هواداران تعیین کننده هستند، من بارها این را گفته ام. ما با هواداران 
و تشویق های آنها قدرت بیش��تری داریم. هواداران همواره می توانند 

بهترین ها را برای تیم به ارمغان بیاورند.«

نقره داغ مشت زن به روش بایرن

مانه درس عبرت ستاره  ها شد
وقتی سادیو مانه با مشت به صورت لروی سانه هم تیمی اش می کوبید 
حواسش نبود بایرن مونیخ و حتی سایر باشگاه های بزرگ از کنار چنین 
حواشی به سادگی رد نمی ش��وند و مجازاتی برای فرد خاطی در نظر 
می گیرند که دیگر هیچ کس خیال جنجال سازی به سرش نزند. باخت 
سنگین به منچسترسیتی به اندازه کافی س��خت و ناراحت کننده بود 
و نه توماس توخل و نه هواداران  انتظار نداش��تند یکی از س��تاره های 
تیم ش��ان اینگونه در کنترل خش��مش ناتوان باش��د. در جریان بازی 
عملکرد بازیکنان بایرن اصلًا خوب نبود و در دقایق پایانی مسابقه مانه 
با سانه درگیری لفظی پیدا کرد. گفته می شود سانه در این درگیری به 
مانه توهین نژادپرس��تانه کرده و این مسئله باعث شده جدال طرفین 
در رختکن هم ادامه پیدا کند. در نهایت هم مانه با یک مشت در برابر 
چشم همه اعضای تیم از خجالت هم تیمی خود درآمد، اما انتشار این 
خبر واکنش های تند زیادی را به همراه داشت. باشگاه ابتدا این بازیکن 
را از حضور در تمرین محروم کرد و اج��ازه حضور در بازی با هافنهایم 
نیز از او گرفته ش��د. علاوه  بر این باش��گاه جریم��ه 300 هزار یورویی 
برای مانه در نظر گرفت تا با نقره داغ ش��دن او حساب کار دست بقیه 
هم بیاید. این مهاجم س��یه چرده تابستان گذشته برای پر کردن جای 
خالی لواندوفسکی به جمع باواریایی ها اضافه شد، منتها هرگز نتوانست 
انتظارات را برآورده کند. مصدومیت یکی از عواملی است که اجازه نداد 
مانه درخشش در لیورپول را در بایرن تکرار کند. این بازیکن همچنین 
جام جهانی را هم از دست داد و نتوانست در قطر بازی کند. سادیو مانه 
نه تنها نتوانست خلأ رفتن لوا را پر کند، بلکه در 32 بازی تنها 11 گل 
زده و پنج پاس گل داده است. او باید 300 هزار یورو را پرداخت کند تا 
یادش نرود فوتبال با بوکس متفاوت است و نباید با ایجاد درگیری یک 

تیم را زیر سؤال ببرد. 
از طرفی این رفتار غیراخلاقی مانه باعث شده بحث رفتنش در تابستان 
امسال جدی شود. گویا باشگاه تمایلی برای ادامه همکاری با او ندارد و 
مانه نیز در این مدت نتوانسته به شرایط تیم آلمانی عادت کند. قاطعیت 
بایرن مونیخ در برخورد با س��تاره حاشیه ساز هم بازتاب زیادی در بین 
هواداران و رس��انه ها داشته اس��ت. برخلاف فوتبال ایران که اهمیتی 
به رفتار بازیکنان و مربیان در بیرون و خارج از مس��تطیل س��بز داده 
نمی شود، در لیگ های معتبر اروپایی اعضای تیم ها در صورت هرگونه 
تخلف با تنبیهات شدید و سنگین مواجه خواهند شد. جریمه سنگین 
مانه تنها یکی از این موارد است و در گذشته نیز سایر باشگاه های مطرح 
قاره  سبز فوتبالیست های یاغی خود را جوری مجازات کردند که دیگر 

هوس برهم زدن نظم و مقررات به سرشان نزند.

رئیس فدراسیون تکواندو گفت: »کیفیت رقابت های انتخابی به 
قدری خوب بود که بچه ها 80 درصد راه موفقیت در مس��ابقات 
جهان��ی را طی کرده ان��د. هادی س��اعی در خص��وص برگزاری 
رقابت های انتخابی تیم ملی تکواندو در گفت وگو با تسنیم اظهار 
داشت: »مسابقات خیلی عالی بود و خدا را شکر بچه ها آنقدر خوب 
بودند که به آنها اعلام کردم 80 درصد مسیر موفقیت در مسابقات 
جهانی را طی کرده اند. خوشحالم آنقدر رقابت ها سخت و سنگین 
شده که ترکیب ما نسبت به مس��ابقات جهانی سال گذشته پنج 
تغییر داش��ته اس��ت. چند روز بع��د از پایان مس��ابقات جهانی، 
رقابت های گرندپری را در پیش داریم و چند نفر از بازیکنانی که 

انتخاب نشدند در این رویداد حضور خواهند داشت.«
 ساعی در خصوص بازپس گیری سکوی مس��ابقات جهانی در باکو 
عنوان کرد: »مطمئن هستم نتیجه ما بهتر از قبل خواهد شد، هرچند 
یکسری مسائل دست ما نیست و ش��اید اتفاقات نتیجه یک بازی را 
عوض کند. بچه های ما همه خوبند و چه کسانی که در تیم هستند و 
چه کسانی که انتخاب نشدند، توانایی  بالایی دارند و اگر همین امروز 
نیز انتخابی برگزار کنیم شاید باز هم شاهد تغییرات در چهار، پنج وزن 

باشیم و این نشان دهنده خوب بودن بچه های ماست.«

تکواندو در مسابقات جهانی  بهتر نتیجه می گیرد

 بهانه جویی
  قبل از شکست 

در هانگژو


